
 

 

Medlem af Folketinget Liselott Blixt (DF) har den 30. november 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 294 til sundhedsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 294: 

”Vil ministeren få regionerne til at redegøre for, hvad de ekstra midler, som Folketin-

get afsatte til fødeafdelingerne, har betydet for travlheden?” 

 

Svar: 

Det er min forståelse, at de ekstra midler, som spørgeren refererer til, er de 50 mio. 

kr. årligt, der – som en del af det generelle løft på sundhedsområdet på 2,4 mia. kr. i 

finanslovsaftalen for 2016 – er afsat til en styrket indsats på hospitalernes fødeafde-

linger.   

 

Jeg kan oplyse, at ministeriet som forudsat har udmøntet midlerne til regionerne, der 

generelt har ønsket at bruge midlerne til at opnormere antallet af jordemødre på 

fødeafdelingerne. Der er også i mere begrænset omfang søgt om øget læge- og syge-

plejerskebemanding.  

 

Ministeriet har som forudsat anmodet regionerne om ultimo 2016 at indsende en 

status for midlernes anvendelse i 2016, som skal indeholde en redegørelse og et 

foreløbigt regnskab, der viser, hvordan midlerne er blevet anvendt til at styrke ind-

satsen på hospitalernes fødeafdelinger. Regionerne skal senere indsende et revisor-

påtegnet regnskab for midlernes anvendelse.   
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